

## တၢ်ဖံးတၢ်မၤတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲး-တၢ်မၤကဆဲးကဆိ

COVID-19 ရၤလီၤအသးခီဖျိကလံၤကျိၤတၢ်ထံအဖျၢၣ်ဖိတဖၣ်လၢ အအိၣ်ဖဲပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါ အဃၢၣ်တၢ်ကူၤမ့တမ့ၢ်ကဆဲးအခါန့ၣ်လီၤ. ပူၤတၢ်ဂၤဒီးန့ၣ်ဘဲရၢးစံခီဖျိတၢ်ဖိၣ်ဘၣ်တၢ်အမဲၣ်ဖံးခိၣ်တခါမ့တမ့ၢ်တၢ်အပီးအလီၤတခါလၢအအိၣ်ဒီးဘဲရၢးစံလၢအလီၤဒီးမ့ၢ်ဝံၤဖိၣ်ကဒါက့ၤအဝဲသ့ၣ်အထးခိၣ်,နီၤစ့ၤမ့တမ့ၢ်မံၢ်ချံတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၤတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤကဆိအီၤအစ့ၤကတၢ်ကိးသီဒီးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ကဆိတၢ်ဒီးဆးပုၣ်ဒီးထံန့ၣ်လၢလိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.

န့ၣ်ကြး-

- မၤစ့ၤလီၤတၢ်ဖိၣ်ဘၣ်တၢ်အမဲၣ်ဖံးခိၣ်တဖၣ်,ဟံၤလီၤတၢ်အပနီၣ်တဖၣ်ဒီးဆိၣ်ထွဲန့ၣ်ပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢတၢ်ကဒုးသ့ၣ်နီၣ်ပူၤပူၤသ့တၢ် တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်
- မၤစ့ၤလီၤပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်ဖိၣ်ဘၣ်တၢ်အလီၤအကျဲတဖၣ်အနီၣ်ဂံၢ်တက့ၢ်
- ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ကဆိစ့ၤအလီၤအကျဲတဖၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ဒီးဒူးထွဲစီစ့ၤလၢအအိၣ်ဒီးသံးအစီလၢတၢ်န့ၣ်လီၤအခိၣ်ထိးဒီးတၢ်ဟးထီၣ်အလီၤဖဲမ့ၢ်သ့အခါတက့ၢ်.

## မ့ၢ်တၢ်ကမၤကဆိဒီးမၤသံတၢ်အဃုးအဃၢၣ်လဲၣ်

တချုးတၢ်အမဲၣ်ဖံးခိၣ်တခါတၢ်မၤသံတၢ်အဃုးအဃၢၣ်န့ၣ်,အကါဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကမၤကဆိအီၤလၢညါန့ၣ်လီၤ.ဖၣ်ဆါဒီးတၢ်အဃုးအဃၢၣ်မၤစ့ၤလီၤတၢ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးလၢတၢ်ကမၤသံတၢ်အဃုးအဃၢၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ကြးန့ၣ်ပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးတၢ်မၤကဆိတၢ်ဒီးတၢ်မၤသံတၢ်ဃၢၣ်အပီးအလီၤဒီးနီၣ်တၢ်ဂၤတၢ်ဒိသဒါအပီးအလီၤလၢအကြးအဘၣ်တဖၣ်ဒီးမၤလီၤတၢ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိလၢတၢ်ကသ့အီၤဒဲလဲၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်သ့ကဆှိဒီးတၢ်မၤသံတၢ်အယူးအယၢ်န့ၣ်အလီၤဆီလိာ်အသးဒ်လဲၣ်.

**တၢ်သ့ကဆှိ**စံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကသုးကွံာ်တၢ်အယူးအယၢ်တဖၣ်(ဘဲးထံရယါဒီးဘဲးရးစံတဖၣ်)ဖၣ်ကမ့ၢ်ဖၣ်ဆါဒီးတၢ်အယံာ်အယူးလၢတၢ်အမဲာ်ဖံးခိၣ်တဖၣ်ခိဖျါတၢ်သုးပုၣ်ကမ့ၢ်ဒီးဆးပုၣ်ထံတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်မၤသံတၢ်အယူးအယၢ်** အခီပညီမ့ၢ်တၢ်သူကအပီးအလီၤတဖၣ်လၢတၢ်ကမၤသံတၢ်အယူးအယၢ်တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်အမဲာ်ဖံးခိၣ်တဖၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤသံတၢ်အယူးအယၢ်ညီန့ၣ်တၢ်ကလိာ်ဘၣ်အီၤထဲဒၣ်ဖဲတၢ်အမဲာ်ဖံးခိၣ်တခါဘၣ်တဘၣ်ကဘၣ်အဘၣ်သီဝဲဒၣ်ဒီးဘဲးရးစံအခါန့ၣ်လီၤ.

### **မ့ၢ်တၢ်ကြးမၤကဆှိဒီးမၤသံတၢ်အယူးအယၢ်လၢတၢ်လီၤဒ်လဲၣ်တဖၣ်လဲၣ်ဒီးဆံးယံာ်တဘျီလဲၣ်.**

တၢ်အမဲာ်ဖံးခိၣ်တခါလၢလၢတၢ်ဖိာ်အီၤခဲအံၤခဲအံၤတၢ်ကြးသ့ကဆှိအီၤဘၣ်ဆါဘၣ်ကတီၢ်,အဒိဒ်သိးပဲတရီၤအစုဖိာ်တဖၣ်,စီၤနီၤခိၣ်ဖးလဲၣ်ဖးထီတဖၣ်,လီၤတဲစိတဖၣ် EFTPOS ဒီး တၢ်လီၤလၢတၢ် သူအီၤလၢအမ့ၢ်တၢ်ဒ်သိးတၢ်ဟးလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အမဲာ်ဖံးခိၣ်လၢအအိၣ်ဖျါလၢအဘၣ်အတဖၣ်,မ့တမ့ၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်လီၤဆံၣ်လီၤကလၢအလီၤန့ၣ် တၢ်ကြးမၤကဆှိကွံာ်အီၤတဘျီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤသံတၢ်အယူးအယၢ်အံၤအလီၤအိၣ်ဝဲဒၣ်ဖဲ COVID-19 ကဲထီၣ်အသးလၢတၢ်ဖံးတၢ်မၤအလီၤဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤတၢ်ဟံာ်ဂၢၢ်ဟံာ်ကျါၤအီၤမ့တမ့ၢ်တၢ်သးဒုဒိအိၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဖဲနတၢ်မၤအလီၤအိၣ်ဒီးပုၤအါဒ် အါဂၤန့ၣ်လီၤဟးထီၣ်လၢတသီစုာ်စုာ်အဂီၢ်အခါန့ၣ်,တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်လၢနကမၤသံတၢ်အယူးအယၢ်ခဲအံၤခဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

## ဖဲ COVID-19 တၢ်ဆါမ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢနတၢ်မၤအလီၢ်န့ၣ်ဘၣ်မၤဒဲလဲၣ်.

ဖဲန့ၣ်အိၣ်ဒီး COVID-19 အတၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢနတၢ်မၤအလီၢ်န့ၣ်,န [ကီၢ်ဖဲၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ဟီၣ်ကတီၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အပဒိၣ်ပပုၤ](#) ကတဲဘၣ်နတၢ်ဒီးတၢ်လၢနကဘၣ်မၤအီၤန့ၣ်လီၤ. လူၤဟီၣ်မၤထွဲအဝဲသ့ၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤတဖၣ်တက့ၢ်.

နတၢ်မၤအလီၢ်ကလိၣ်တၢ်မၤကဆိအီၤဒီးတၢ်မၤသံအယူးအဃာ်ဂ့ၤဂ့ၤတချုးပုၤဟဲက့ၤကဒါဆူတၢ်မၤလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

## ပုၤမၤတၢ်ဖိအနီၢ်တဂၤအပီးအလီၤတဖၣ်တခီမိၤ.

နကြးတဲဘၣ်နပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်လၢကသ့ကဆိအနီၢ်တဂၤအပီးအလီၤလၢအသ့ဝဲဒၣ်လၢတၢ်မၤအလီၢ်,အဒိဒိသိးမဲာ်ဒီးတဖၣ်ဒီးလီၤတဲစိတဖၣ်ခဲအံၤခဲအံၤခီဖျိတၢ်သ့ဝဲဒၣ်တၢ်ထွဲမၤသံတၢ်အယူးအဃာ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

## ဖဲတၢ်ကိးမံၤဒဲးတၢ်ဆါကွံာ်အီၤမ့ၢ်လၢန့ၣ်,မ့ၢ်ယဒူးကဲထီၣ်ယကစၢ်တၢ်မၤသံတၢ်အကယူးအဃာ်သ့ၤ.

ကသံၣ်မၤသံတၢ်အယူးအဃာ်လၢကျးထီၣ်ဘးပဒိၣ်အတီၤပတီၢ်တဖၣ်,အယိနသ့ၣ်ညါလၢအကမၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. သနက့ၤ,နကတဲာ်ကတီၢ်တၢ်မၤသံတၢ်အယူးအဃာ်အထံခီဖျိတၢ်သ့ဝဲဒၣ်တၢ်ဆူၣ်ဝါထီၣ်တၢ်ဒီးထံန့ၣ်သ့ၤလီၤ. မၤလီၤတၢ်န့ၣ်ဖိၣ်ကဲအပီးအလီၤတဖၣ်ပုၤတၢ်ပလီၢ်ပဒိၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်သ့ၣ် တဖၣ်အံၤလီၤပျံၤဝဲဒၣ်အယိလီၤ.

## လၢတၢ်ကသ့ကဆိတၢ်အဂီၢ်ယပုၤမၤတၢ်ဖိကြးကူသိးတၢ်မၤန့ၣ်လဲၣ်.

လၢတၢ်အိၣ်သးအါဒၣ်တၢ်တက့ၢ်အပူၤ,အရ့တဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကူသိးဝဲဒၣ်တၢ်သဒိသဒါအကူအကၤလၢတၢ်ကမၤကဆိနတၢ်မၤအလီၢ်န့ၣ်ဘၣ်. တၢ်ကစးထီၣ်မၤကဆိတၢ်-

- စုဖျိၣ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤအစ့ၤကတၢ်

- နိုင်ကျားဘာမော်တဖန်တင်ကြားသူအီဖဲမကဆိုတင်လီတခါလအဘဉ်ခီဖျိ COVID-19 အတင်ဂုလတင်သးဒဒီအိဉ်လအဖီခိဉ်မတမ့တင်ဟ်ဂါဟ်ကျါအီ
- ဆုဖီထီဒီးတင်ကတင်ဂလတင်စူးကွံအီသ့တဖန်တင်တလိဉ် ဘဉ်အီဘဉ်
- နကလိဉ်ဟ့ဉ်ဝဲဒဉ်နီတဂါတင်ဒီသဒါအပီးအလီတမံလင်လင်ဒီးသိဉ်လိနပုမတင်ဖိတဖန်လတင်ကသူအီပူပူဖျဲးဖျဲးဒဲလဲဉ်န့တက့

## မ့တင်ထီဒါမသံဘဲးထံရံယါအပီးအလီန့မသံ COVID-19ဧါ.

တင်ထီဒါမသံဘဲးထံရံယါအပီးအလီတဖန်န့တင်ထူးထီဉ်အီလအကမသံဘဲးထံရံယါန့လီ. သနက့, **COVID-19 အံကဲထီဉ်ခီဖျိဘဲးရးစီဒီးတမ့ဘဲးထံရံယါ ဘဉ်အပိတင်ထီဒါမသံဘဲးထံရံယါအပီးအလီန့တင်တလိဉ်ဘဉ်အီဘဉ်.**

လတင်ကမကဆိုစုတဖန်အဂီ,ပတီမုဆဲးပုဉ်ဒီးထံချိကလါန့တုလီဝဲဒဉ်လီ.

## လတင်ဂုတင်ကျါဆူညါအဂီ

လတင်ဂုတင်ကျါဆူညါဘဉ်သးဒီး COVID-19 ဒီးတင်ဖဲတင်မ တင်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချ့ဒီးတင်ပူဖျဲးအဂီ, လဲဘဉ်ဆူတင်ပူဖျဲးတင်ဖဲတင်မအီးစတြဲလယါအဟံယဲးဘျးစဲတက့.